
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 3. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 04. 06. 2014 
  

 

Dne 04. 06. 2014 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Magistrát města Karlovy Vary, zasedací místnost, 3. patro 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.45 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula, Mgr. Jana Petříková 

 JUDr. Radan Večerka  

Omluveni: Zdeněk Slába, Mgr. Vladimír Hůrka 

Neomluveni:  /  

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

 Ing. Ivana Síbrtová – OSD MM Karlovy Vary 

  

  

             

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu z 2. jednání komise ze dne 09. 04. 2014  

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 09. 04. 2014 

4. Informace o vývoji SPURM – Ing. Ivana Síbrtová – OSD 

5. Převod zřizovatelských kompetencí ZUŠ Antonína Dvořáka Karlovy Vary a DDM Karlovy 

Vary 

6. Aktivity pro děti a mládež podporované odborem kultury, školství a tělovýchovy MM KV  

v I. pololetí roku 2014  

7. Podpora prázdninových aktivit a podmínek pro využití volného času dětí a mládeže SMKV  

8. Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – informace o závěrečných přípravách slavnostního 

předávání ocenění 

9. Různé, diskuze 

10. Návrh usnesení 

11. Závěr 

 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  
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1. Schválení programu jednání 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

2.  Schválení zápisu č. 2 / 2014 

Zápis č. 2 / 2014 ze dne 09. 04. 2014  byl schválen v předloženém znění. 

Hlasování:    pro:  Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula,  

   Mgr. Jana Petříková, JUDr. Radan Večerka  

 proti:  nikdo 

 zdržel se: nikdo 

   

Usnesení bylo přijato. 

 

Dále byli členové komise seznámeni s výsledkem hlasování provedeného v režimu per rollam. Jednalo 

se o vyjádření k otevřenému dopisu pro ministra školství, mládeže a tělovýchovy ve věci zachování 

základních škol praktických.  

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje radě města vyjádřit souhlas a podporu 

otevřenému dopisu adresovanému ministrovi školství, mládeže a tělovýchovy podepsanému dne 31. 03. 

2014 v Hradci Králové ve věci zachování základních škol praktických.  

Hlasování:    pro:  Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula,  

   Mgr. Jana Petříková, Zdeněk Slába 

 proti:  Mgr. Vladimír Hůrka, JUDr. Radan Večerka 

 zdržel se: nikdo 

   

Usnesení bylo přijato. 

  

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 09. 04. 2014 

Byla provedena kontrola úkolů a usnesení z jednání komise dne 09. 04. 2014. 

Splněno, na posledním jednání nebyly žádné úkoly uloženy. 

 

4.  Informace o vývoji SPURM – Ing. Ivana Síbrtová – OSD 

Ing. Ivana Síbrtová z odboru strategií a dotací poskytla komisi informace o další fázi zpracovávání 

SPURM. Po mnoha kolech připomínkových řízení je dokončeno zpracování analytické části. Veškeré 

připomínky byly vypořádány, a to buď byly zapracovány nebo zpracovatel vydiskutoval výsledné 

znění textu. Finální verze analytické části SPURM je zavěšena na: 

http://kvprojekty.cz/strategie/strategicky-plan-rozvoje-mesta-2014/spurm-analyticka-cast/ 

 

Současně je zkompletována návrhová část SPURM. Byla připravena řada fokusních skupin, mnoho 

odborníků se zapojilo do Delphi panelů. Podněty a návrhy členů komise byly předány zpracovateli. 

Veřejné projednání SPURM se uskuteční dne 26. 06. 2014 od 16.00 hodin v Alžbětiných lázních. 

http://kvprojekty.cz/strategie/strategicky-plan-rozvoje-mesta-2014/spurm-analyticka-cast/
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5.  Převod zřizovatelských kompetencí ZUŠ Antonína Dvořáka Karlovy Vary  a  

     DDM Karlovy Vary 

Ing. Bc. František Škaryd seznámil komisi s jednáními, která proběhla mezi zástupci Karlovarského 

kraje a zástupci Statutárního města Karlovy Vary ve věci převodu zřizovatelských kompetencí 

k příspěvkovým organizacím ZUŠ Antonína Dvořáka Karlovy Vary a DDM Karlovy Vary.  

Od roku 2004 byl v rámci naplňování Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje výchovně 

vzdělávací soustavy Karlovarského kraje postupně realizován převod zřizovatelských funkcí 

k uměleckým školám a domům dětí a mládeže z Karlovarského kraje na obce. Za uvedené období se 

zatím podařilo realizovat převod 5 příspěvkových organizací, z toho 4 vykonávajících činnost domů 

dětí a mládeže a 2 činnost základní umělecké školy. U zbývajících 4 příspěvkových organizací na 

území okresu Karlovy Vary (3 základní umělecké školy a 1 dům dětí a mládeže) se zatím 

zřizovatelské kompetence převést nepodařilo.  

Komise předložený materiál široce diskutovala. Jako nevýhodné se jeví ustanovení o převodu 

veškerých práv a závazků včetně práv a povinností z pracovněprávních vztahů na novou příspěvkovou 

organizaci zřizovanou městem. S ohledem na záměr převodu ZUŠ Antonína Dvořáka na existující 

příspěvkovou organizaci ZŠ a ZUŠ Šmeralova je zřejmé, že nebude uplatnění pro všechny 

zaměstnance ZUŠ Antonína Dvořáka. Před převodem by měla být provedena analýza a 

zaměstnancům, kteří nenajdou uplatnění u organizace zřízené městem, by měl být ukončen pracovní 

poměr ještě v rámci organizace zřízené krajem.  

Komise školství, vzdělávání a demografie konstatuje, že v posledních letech dochází ke snižování 

provozních příspěvků stávajícím příspěvkovým organizacím (mateřským a základním školám) 

zřizovaným Statutárním městem Karlovy Vary. Převod dalších organizací z kraje na město přinese 

zvýšení nároků na rozpočet, přičemž není stanoveno, jakým způsobem budou potřebné finanční 

prostředky zajištěny. Členové komise současně upozorňují na velmi zastaralé a opotřebované 

vybavení krajských zařízení, které bude nutné po převodu obnovit.  

Komise školství, vzdělávání a demografie bere předloženou informaci na vědomí, s ohledem na 

nedostatek podrobnějších informací se nelze k převodu zřizovatelských kompetencí relevantně 

vyjádřit.  

 

Hlasování:    pro:  Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula,  

   Mgr. Jana Petříková, JUDr. Radan Večerka  

 proti:  nikdo 

 zdržel se: nikdo 

   

Usnesení bylo přijato. 

 

6.  Aktivity pro děti a mládež podporované odborem kultury, školství a tělovýchovy MM 

     KV v I. pololetí roku 2014  

Komise školství, vzdělávání a demografie byla informována o aktivitách pro děti a mládež 

pořádaných, spolupořádaných nebo podporovaných odborem kultury, školství a tělovýchovy MM KV.  

V hodnoceném období se příkladně jedná o soutěž v malování „Kočkománie“, akce „Pohádkový les 

s Městskou knihovnou“, projekty pořádané v KV Areně.   
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7.  Podpora prázdninových aktivit a podmínek pro využití volného času dětí a mládeže SMKV  

Členům komise byl předán podrobný rozpis subjektů s uvedením výše finančního příspěvku na 

zajištění prázdninových aktivit dětí a mládeže v roce 2014. Pořádání letních a příměstských táborů 

Statutární město Karlovy Vary podpořilo částkou v celkové výši 351.000,- Kč. Nejširší program 

připravil DDM Karlovy Vary se svým projektem „Léto plné pohody“. Dále je možné zmínit letní 

příměstské tábory na lezecké stěně pořádané sdružením KV Stěna, kemp netradičních sportů pořádaný 

SOU stravování a služeb, příměstské sportovní kempy pořádané TJ KSNP Sedlec či letní aktivity 

organizované v MŠ Moudré hraní.  

  

8.  Nejlepší učitel MŠ a ZŠ, nejlepší žák – informace o závěrečných přípravách          

     slavnostního předávání ocenění 

Tako akce, která se konala již v předchozích dvou letech, se setkává s velkým úspěchem, a to jak ze 

strany vyhlašovaných pedagogů, tak ze strany široké veřejnosti. Vyhlášení nejúspěšnějších pedagogů a 

žáků škol se uskuteční ve čtvrtek dne 05. 06. 2014 od 10.00 hodin v Becherově vile. OKŠT zajistil 

přípravu akce, v rámci doprovodného kulturního programu se představí žáci ze ZŠ a ZUŠ Šmeralova, 

vyhlášení bude moderovat paní Miroslava Lendělová.    

 

9.  Různé, diskuze 

 V sále Alžbětiných lázní se uskutečnilo „Mladé fórum zdravého města Karlovy Vary“. Do 

diskuse se zapojilo 60 žáků a studentů základních a středních škol, projektu se zúčastnilo i 

celé vedení města v čele s primátorem Ing. Petrem Kulhánkem. Při debatě nad změnami 

v Karlových Varech v posledních třech až čtyřech letech mladí účastníci fóra jednoznačně 

nejvíce kvitovali otevření nové pobočky fastfoodového řetězce. Z projektů realizovaných 

městem byla pozitivně hodnocena výstavba Bazénového centra KV Areny, proměna 

koupaliště Rolava, výstavba sportovišť u škol a rekonstrukce komunikací. Negativem byly 

označeny cizojazyčné nápisy na provozovnách, stav Horního nádraží, nevyhovující příjezd a 

zázemí Meandru Ohře, jízdné a jízdní řády MHD. V další části fóra se diskutovalo nad 

vývojem města pro budoucí období. Z debaty vzešlo 12 největších problémů města očima 

mladých, které byly následně prověřeny anketou mezi širším okruhem žáků a studentů škol.  

 Paní Věra Bartůňková informovala členy komise o vybudování dendrologické naučné stezky 

na Svatém Linhartu. 

 Proběhla diskuse o nové povinnosti příspěvkových organizací předkládat dvakrát ročně zprávy 

o činnosti. Povinnost byla stanovena usnesením Zastupitelstva města Karlovy Vary pod číslem 

ZM/422/12/13.  

  

Komise školství, vzdělávání a demografie navrhuje, aby příspěvkové organizace mateřské a základní 

školy byly vyjmuty z povinnosti předkládání pololetních zpráv o činnosti. V případě zájmu členů 

zastupitelstva města lze předložit zpracované výroční zprávy.  
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Hlasování:    pro:  Mgr. Hana Janischová, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula,  

   Mgr. Jana Petříková, JUDr. Radan Večerka  

 

 proti:  nikdo 

 zdržel se: nikdo 

   

Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

 

 

 

Termín příštího jednání komise se bude konat dne 03. 09. 2014 od 15.00 hodin v Základní škole 

Karlovy Vary, Truhlářská 19, příspěvková organizace.  

 

 

 

Dne: 05. 06. 2014 

 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    ____________________ 

 

 

                     

         ____________________ 

   Mgr. Hana Janischová 

    předsedkyně komise 


